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voor artsen
Industrie geeft nu voor *iljoenen
door JAN VAN DER VEN

DENHAAG.DeartsenorganisatieKNMGgaa!paalerr
perk stellen r"" n"i o"tt."t i;nsel van dure cadeaus die

ffiai;iËEbrikanten 8pv,e1.1an artsen' De KNMG komt
binnerikort met een fichtlijn, die bepaalt dat artsen

íííiáíiiidig moeten houderivan het cadeau-circuit' De

;at"iilg"is ïooral bedoeld voor huisartsen en moet een

e indmakenaanhe tomst redenschenkenvandure
iiáó"ot zoals faxen en computerg. De medicijnindus'

É;-;p"ndeert jaarlijks y"lF miljoenen guldens aan

cadeaus vooÍ met name huisartsen'

De schattingen over de bedra-
gen lopen uiteen. Deskundigen
Éomen uit oP maximaal 30.000
gulden Per huisarts.

De huisartsenvereniging LHV

saat ook maatregelen nemen' Er

ís onlangs een'keurmerk' inge-

voerd vobr onderzoeken die art-

sen op verzoek van de industrie

uitvoeren. Hiermee moet wor-

den voorkomen dat nutteloze
onclerzoeken worden verricht

die veel tijd en geld kosten'
Met de eigen règeling fgoPt.de

Koninklijke MaatschaPPu tot De-

vordering der Geneeskunst
(KNMG) vooruit oP een wet die

staatssecretaris Simons moet
gaan maken omdat de EG hem

daartoe dwingt.
Op l januari ging,een EuroPe-

se richtlijn in werktng waann

staat: 
"In het kader van de be-

vordering van de verkooP van

geneesmiddelen is het verboden

fremies of voordelen in geld o.f

natura aan te bieden, tenzij

deze een geringe waarde heb-

ben."
Staatssecretaris Sinr.ons moet

dit nu omzetten in een Necler-

landse wet. "Het 
Past niet in het

beroep van huisarts duurdere
cadeaus aan te nemen," zegt

een woordvoerder van de Lan-

delijke Huisartsen Vereniging
(LHV).' "Maar er zijn ook huisartsen
die er zelf om vragen,'' aldus een

woordvoerster van de Nefarma,

de organisatie van medicijnfa
brikanten. Het strooien met ca'

deaus is vooral bedoeld om huis'

artsen ertoe te bewegen eer

nieuw middel voor te schrijven
De fabrikanten willen zo eer

deel van de markt in hander
krijgen. 

"Als je meedoet aan eer

teléÍonisch onderzoek, krijg je

enkele dagen later een fles goe'

de wijn of een cd-tjg gPge'
stuurd," verklaart de huisarts

Dopper, fervent tegenstander
van het systeem van cadeaus als

lokmiddel.
Artsenbezoekers komen zijn

spreekkamer niet in. DoPPer is

onder meer medisch adviseur

van het Haagse Inforrnatie en

Klachtenbureàu Gezondheids-
zorg (IKG).

D"e'richtlijn van de KNMG is

vooral bedoeld om het voor art-

sen minder aantrekkelijk te ma-

ken mee te werken aan onder-

zoeken voor de medicijnindus-
trie. De artsen krijgen als belo-

ning vaak comPuters of faxen'
Oïn wildgroei van dit soort

onderzoeken te voorkomen,
heeft de Landelijke Huisartsen
Vereniging een wetenschaPPe-
liik 'kàurmerk' ingevoerd' On-

dêrzoeken die niet van zo'n

keurmerk zijn voorzien, hebben
qeen wetenschaPPelijke waarde

ën hoeven niet te worden uitge-

voerd.
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CursÍs afis opvallend taak

vlaËfiááËi bmourse
door JAN VAN DER VEN

DEN I{AAG - "Bij mij komen ze er
niet in. Je krijgt computertjes, hoor
ikvan veel collega's. Ze krijgen dan
zo'n apparaat voor de registratie
ven een onderzoek. Na afloop mo-
gen ze de computer houden of voor
een s5rmbolisch bedrag kopen. Zelf
heb ik er emotioneel grotè moeite
mee geld of goederen aan te nemen,
de consument betaalt daarvoor im-
mers. Maar er zijn collega's die zeg-
gen: het gebeurt toch overal, kijk
eens naar het bedrijfsleven."
-- De Vlaardingse huisarts J. Dopper
heeft schone handen, zegt hij. NimÀer
zal Dopper een cadeau aêcepteren,
maar om hem heen ziet hij het gebeu-
ren. Niet alleen de omvang ván het
verschijnsel neemt toe, ook de waarde

van de cadeaus: waren het vroeger
pennen en blocnotes, tegenwoordig
tast het bedrijfsleven dieper in de bui--
del. Een computer of fax áls cadeau om
de huisarts gunstig te stemmen.

De medicijnenindustrie zet jaarlijks
vele miljarden guldens om op de t,te-
derlandse markt. De concurientie is
moordend, hetgeen steeds vaker leidt
tot het strooien met cadeaus en reisies.
Cadeaus voor artsen die meewerÉ".,
aan een onderzoek, reisjes met aange_
past programma voor artsen die moe-
ten worden bijgeschoold. Dat zo'n cur-
sus dan in een sneeuwrijk gebied of op
een zonnig eiland wordt gegeven, is
geen toeval. Deskundigen schatten dat
zodoende jaarlijks dertigduizend gul-
den per huisarts aan smeermiddetien
wordt besteed.

Dopper laat zich geen cadeaus aan-

smeren, maar cursussen accepteert hij
wel. "Aan de reisjes zit een seiieuze en
een plezierige kant. Veel cursussen
zijn goed en hebben geen enkele rela-
tie met een medicijn.Zo heb ik nog niet
zo lang geleden een cursus over chro-
nisch klagende patiënten gevolgd. Die
was uitstekend."

De onderzoeken waarvoor huisart-
sen worden gevraagd, hebben betrek-
king op medicijnen die na keuring en
selectie zijn toegelaten op de Neder-
landse markt. De meeste onderzoeken
hebben als doel de arts met een be-
paald merk vertrouwd te maken. Dop-
per: "Dus };ret pushen van een middel,
een voet tussen de deur krijgen. Het is
moeilijk om principieel een lijn te trek-
ken. Als je meedoet aan een tèlefonisch
onderzoekje krijg je een paar dagen
later een flesje goede wijn oleen ca--tje.

Het lijkt me goed als de LHV met richt-
lijnen komt."

_ _?_q !""4elijke Huisartsen Vereniging
(tHV)bedient de huisartsen die kiezen
voor de principiële lijn op hun wen-
ken. Woordvoerder P. Wouters: "Voor

ons mag het niveau van cadeaus niet
hoger liggen dan pennen en blocnotes.
De KNMG maakt daarvoor een richt-
lijn. Die bepaalt dat iedere arts zich
afzijdig moet houden van het accepte-
ren van cadeaus."

Om waarborgen in het leven te roe-
pen voor onderzoeken die huisartsen
verrichten in opdracht van de farma-
ceutische industrie heeft de huisartsen-
vereniging samen met de artsenorga-
nisatie KNMP een stichting in het leven
geroepen, Metoh. Industriën die een
middel willen laten onderzoeken. wor-
den verzocht dat te melden bij Metoh.

Indien de stichting tot de conclusie
komt dat een bepaald onderzoek geen
enkel doel'dient, krijgt het geen'label'.
Het is een regeling die geen sancties
kent - iedereen kan om Metoh heen,
erkent ook Nefarma, de vereniging
van de farmaceutische industrie.

De huisartsenvereniging gaat haar
leden verzoeken zich aan de 'label-aÊ

spraak' te houden. "Via het label weet
de arts dat het om een nuttig onder-
zoek gaat en dat hij er zonder pro-
bleem aan kan meewerken. Ons voor-
stel is dat een arts dan gewoon een
salaris vraagt aan de industrie voor het
aantal uren dat hij eraan heeft besteed.
Dan zijn de verhoudingen zuiver."

Ook de cursussen in het kader van de
na- en bijscholing van artsen worden
aan (vrijwillige)regels gebonden in een
poging het pret-element eruit te halen.

Dat zo'n cursus wordt gegeven vlakbij
een golfcourse, kan niet verhinderd
worden. "Daar kun je weinig tegen
doen," zegt de LHV. Wel is bepaald dat
de cursussen aan strenge eisen moeten
voldoen. "Het wetenschappelijk karak-
ter moet voorop staan." Meereizende
partners mogen ook niet meer in de
watten worden gelegd, zo hebben par-
tijen onderling afgesproken.

De plotselinge bereidheid om de ca-
deauwereld te saneren is niet spontaan
tot stand gekomen. Op 1 januari trad
een Europese richtlijn in werking die
bepaalt dat het afgelopen moet zijn
met het uitdelen en accepteren van
cadeaus. Staatssecretaris Simons werkt
nu aan wettelijke regeling die deze EG-
richtlijn moet omzetten in een natio-
naal verbod.


